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Dnia 26.11.2024r. 

 

Rada Miejska w Kazimierzy Wielkiej 

Radni-Sesja 

Protokół Nr IX/2024 

IX sesja Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej w dniach 26 listopada 2024 - 26 listopada 2024 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Urzędu Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej 

Obrady rozpoczęto 26 listopada 2024 o godz. 08:00, a zakończono o godz. 12.22 dnia 26 listopada 2024. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych Rady Miejskiej. 

Obecni: 

Gabryś Rafał 

Kasiak Paweł 

Klimczyk Piotr 

Koziara Jerzy  

Latos Iwona 

Małek Lucjan 

Michalec Marcin 

Nawrot Stanisław 

Nocoń Andrzej 

Nowak Stanisław 

Piwudzki Wacław 

Skopowski Jacek 

Wątek Janusz 

Wójcik Wioletta 

  

1. Otwarcie obrad. 

 IX sesja Rady Miejskiej rozpoczęła się o godzinie 8.00. Otworzyła ją i poprowadziła Przewodnicząca Rady 

Miejskiej – Wioletta Wójcik. 

2. Stwierdzenie kworum. 
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Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że w obradach uczestniczy czternastu radnych na 15-osobowy skład 

Rady Miejskiej. Nieobecność jednego z radnych została wcześniej sygnalizowana, a powód uzasadnia 

nieobecność. Czternastoosobowy skład rady czyni obrady prawomocnymi.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca posiedzenia odczytawszy porządek obrad zwróciła się z zapytaniem, czy Burmistrz lub 

radni Rady Miejskiej wnoszą uwagi/wnioski do zaproponowanego porządku posiedzenia. Wobec ich braku 

przystąpiono do glosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

4. Zgłoszenie uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej (Protokół Nr VII z dn. 10.09.2024r., 

Nr VIIII z dn. 24.10.2024r.). 

Protokoły Nr VII i Nr VIII spisano na posiedzeniach w dniu 10 września 2024 roku oraz 24 października 

2024 roku. Radni mieli możliwość zaznajomienia się z ich treścią. Nie wnieśli uwag, w związku z tym 

przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że protokół Nr VII/2024 oraz Nr VIII/2024 został przyjęty bez uwag.  

5. Informacja Burmistrza o bieżącej pracy między  sesjami. 

Burmistrz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej: bardzo uroczyście powitał i przedstawił sołtysów  

i przewodniczący Zarządów Osiedli wybranych jesienią 2024 roku na kadencję 2024-2029 – to IX kadencja 

samorządu terytorialnego.  

W okresie między sesjami trwała intensywna praca nad przygotowaniem budżetu oraz projektu podatków 

na 2025 rok. Budżet był konsultowany z jednostkami organizacyjnymi gminy oraz – zgodnie z terminem -  

został przekazany do Rady Miejskiej oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

O inwestycjach gminnych opowiedział Zastępca Burmistrza MiG: oddano dwa podwyższone przejścia dla 

pieszych w górnej części Kazimierzy. W celu poprawy bezpieczeństwa przy LO wykonano dwie zatoczki. 

Trwają prace na ulicy Konstytucji. Odbywa się drugi etap tej inwestycji. Trzeci etap to wykonanie sześciu 

przecznic. Na drodze Plechów – Plechówka wykonano już nawierzchnię. Trwają prace nad budową zakładu 

przyrodoleczniczego. Prace zakończą się w połowie 2025 roku. Wiele osób zapytuje, dlaczego 

zamontowane lampy jeszcze się nie świecą – jeśli wykonano nową linię, to lampy nie świecą, ponieważ 
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należy wykonać nowe liczniki. Najpóźniej na święta Bożego Narodzenia nieświecące lampy będą świecić. 

Na kazimierskich zalewach wciąż trwają prace. Złożono wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych na 

ulicę Sienkiewicza. Rozstrzygnięcie dokona się do końca roku. Jeśli ten wniosek przejdzie, to przed gminą 

inwestycja o wartości 4 mln. zł. Przed nami ostatni nabór na wodociągowanie. Gmina będzie aplikować na 

wodociągowanie południowej części gminy. Ten wniosek będzie składał Związek Międzygminny Nidzica.  

Radny Piotr Klimczyk: nawiązał do przejść dla pieszych wykonanych w górnej Kazimierzy. Wyraził nadzieję, 

że mieszkańcy tej części Kazimierzy docenią tą inwestycję, gdyż – jak stwierdził – była  ona kosztowna, co 

wynika z uchwały budżetowej. 

6. Informacja Przewodniczących o pracach komisji między sesjami. 

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – drugie posiedzenie tej komisji odbyło się w dniu 5 listopada 2024 

roku. Na posiedzeniu procedowano skargę skierowaną do dwóch podmiotów – Generalnego Dyrektora 

Ochrony Środowiska oraz Ministra Klimatu. Rozpatrywano także wniosek dotyczący zmiany (korekty) 

operatu uzdrowiskowej.  

Posiedzenie Wspólnych Komisji  - obrady, których centralnym punktem było ustalenie wysokości stawek 

podatków odbyło się w dniu 19 listopada 2024 roku. Było to piąte posiedzenie Wspólnych Komisji.  

7. Wręczenie podziękowań osobom zaangażowanym w organizację transportu darów na tereny dotknięte 

powodzią. 

Burmistrz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej – Adam Bodzioch: ze wzruszeniem przypomniał 

zaangażowanie mieszkańców miasta i gminy podczas organizacji pomocy materialnej dla osób 

zamieszkujących tereny dotknięte powodzią. Mieszkańcy Miasta i gminy z niezwykłym zaangażowaniem 

odpowiedzieli na to wyzwanie. Ilość zgromadzonych artykułów przerosła wszelkie oczekiwania. Wówczas 

na apel Burmistrza o konieczności zorganizowania transportu darów do miejsc dotkniętych powodzią na 

dolnym Śląsku odpowiedziało kilka osób, którym należ się podziękowania i uznanie.  

z ogromnym uznaniem składamy podziękowanie za zaangażowanie w akcje niesienia pomocy osobom 

dotkniętym powodzią na terenach południowo – zachodniej Polski, poprzez zorganizowanie transportu 

darów. Pana działania w tym trudnym czasie stanowiły prawdziwy  wyraz solidarności i troski o drugiego 

człowieka. Taka postawa jest przykładem prawdziwej siły wspólnoty i wartości, które łączą nas wszystkich. 

Przepełnieni wdzięcznością i uznaniem  życzymy  Panu zdrowia i sukcesów w życiu zawodowym i 

prywatnym. 

Podziękowania tej treści otrzymali: Matylda i Arkadiusz Rzepa, Justyna Śliz, Zbigniew Zdunek, Marcin 

Sokołowski, Radosław Gruszka, Joanna i Grzegorz Biel. 

Burmistrz wyraził szczególne uznanie dla tych osób za to, że organizując transport sprawili, że złożone 

materialne dary trafiły do osób potrzebujących pomocy. 

8. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Kazimierza Wielka na 2024 rok. 

Skarbnik Miasta i Gminy – Agnieszka Gaik: zachodzi potrzeba wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

Zmiany, o których mowa polegają na zmniejszeniu dochodów budżetu gminy o kwotę – 254 660,01 zł w tym m.in. w 

następujących działach: Rolnictwo i łowiectwo – zmiana wewnętrzna prezentacji dofinansowania do 

przydomowych oczyszczalni ścieków o 7 700,00 zł a zwiększenie dopłat od osób fizycznych w tym zadaniu.  
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Transport –  wpływy z opłat za zezwolenia  2 000,00 zł, wpływy z odsetek 20,00 zł, wprowadzenie dofinansowania 

w kwocie 8 000,00 zł z Powiatu kazimierskiego na utworzenie zatok postojowych przy drodze gminnej przy liceum 

- ul. Partyzantów, Gospodarka mieszkaniowa – wpływy z kar i odszkodowań z umów – 89,00 zł, wpływy z odsetek 

250,00 zł, Administracja publiczna – wpływy z tytułu usług 60,00 zł, wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych 

1 300,00 zł, Urzędy naczelnych organów władzy – 3 333,00 zł zmniejszenie planu z tytułu pomyłkowo ujętej 

kwoty dotacji na 2025 rok z decyzji Krajowego Biura Wyborczego, Bezpieczeństwo publiczne – zwiększenie 

8 280,00 zł wpłaty osób z Ukrainy za miejsce zakwaterowania w obiekcie gminnym, Dochody z podatków i opłat – 

wpływy z podatku leśnego 1 000,00 zł, odsetki od nieterminowych wpłat podatków – 12 768,20 zł.  

Wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych 1 188 733,00 zł oraz rozdział 75802 Środki na uzupełnienie 

dochodów gmin 811 267,00 zł zgodnie z informacją ze strony Ministerstwa Finansów z dnia 8 października 2024 

roku jako dodatkowe wsparcie dla samorządów. 

Różne rozliczenia – zmniejszenie środków Rządowego Funduszu Polski Ład – 2 750 000,00 zł w związku  

z przesunięciem części inwestycji na drugi rok. Oświata i wychowanie – wprowadzenie środków na około 

314 000,00 zł w związku z wystawianymi notami obciążeniowymi za uczęszczanie dzieci z innych gmin do 

przedszkola na terenie gminy Kazimierza Wielka, 20 000,00 zł dot. wpływów z opłat na dożywianie dzieci na 

stołówkach szkolnych i zabezpieczenie środków na zakup produktów po wydatkach,  

Rozdział 80195 „Pozostała działalność” korekta planu dochodów – 80 174,50 zł w związku z błędnie 

wprowadzoną kwotą dotacji z UE na dwa lata do realizacji projektu z udziałem środków UE „Wiedza  

i umiejętności szansą dla naszej przyszłości” w SSP w Wielgusie. W 2024 roku kwota 83 529,00 zł na wydatki 

bieżące. 

Pozostała działalność – korekta zwrotu środków o  kwotę - 27 250,00 zł  dot. rozliczenia projektu z 2023 rok  

z Powiatu Kazimierskiego w zakresie wspólnie realizowanego zadania inwestycyjnego z udziałem środków Unii 

Europejskiej pn. „Doprowadzenie rurociągiem wody z odwiertu w Cudzynowicach i budowa basenu  mineralnego 

w Kazimierzy Wielkiej”. 

Środki na finansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy kwota 190 973,70 zł 

(memorandum o porozumieniu pomiędzy Funduszem Narodów Zjednoczonych na Rzecz Dzieci UNICEF a Gminą 

Kazimierza Wielka do 30.06.2025 roku). 

Dział Rodzina – środki  34 350,09 zł z Funduszu Pracy na Asystenta rodziny w MGOPS,  Gospodarka komunalna  - 

zwiększenie 8 600,00 zł dot. odsetek i kosztów egzekucyjnych oraz 4 385,50 zł dot. odszkodowań na uszkodzenie 

mienia.  

Ponadto zmniejsza się wydatki budżetu gminy o kwotę – 254 660,01 zł w tym m.in. w następujących działach: 

Transport – wprowadzenie środków z powiatu 8 000,00 zł i wkład własny gminy 8 000,00 zł na zatoki postojowe 

przy drodze gminnej w Kazimierzy Wielkiej obok liceum celem zapewnienia większego bezpieczeństwa przy 

komunikacji na tej drodze, Gospodarka mieszkaniowa – korekta 12 759,70 zł fundusz sołecki Łyczaków, zakup 

usług 9 000,00 zł oraz studium wykonalności dla termomodernizacji budynków użyteczności – 13 530,00 zł, 

Administracja publiczna –   korekty wewnętrzne planu zadań zleconych 12 222,76 zł, oraz korekty planu dot. 

zakupu energii, zakup usług pozostałych, składek PPK oraz składek na ubezpieczenia społeczne pracowników, 

zmiany planu wydatków dot. jubileuszy w związku z wysługą lat.  

Dział korekty planu dot. rejestru stałego wyborców 75101 – 3 333,00 zł zgodnie z opisem po stronie dochodów, 

Bezpieczeństwo publiczne 75412 OSP – zmiana funduszu sołeckiego Zięblice 23 280,58 zł dot. remontu  

w budynku OSP, zakup usług 4 000,00 zł audytu energetycznego w OSP Kamyszów i OSP Cudzynowice. Rozdział 
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75495 korekty planu po dochodach i wydatkach 8 280,00 zł w ramach pomocy osobom z Ukrainy, Obsługa długu - 

Odsetki od zaciągniętych kredytów – korekta planu 250 00,00 zł. 

Dział Oświata i wychowanie – zmniejszenie planu dotacji dla niepublicznej placówki szkoły w Cudzynowicach  

w związku z likwidacją – 39 256,09 zł,  oddziały przedszkolne – 4 604,79 zł, korekty planu w całym dziale dot. 

wynagrodzeń nauczycieli, pochodnych w związku z potrzebami bieżącymi i prowadzonymi zastępstwami a także 

potrzebą wypłacenia jubileuszy zgodnie z wysługą lat pracy. Korekty planu wewnątrz rozdziałów tego działu. 

Zabezpieczenie koniecznych środków na dotację dla niepublicznych przedszkoli na terenie Kazimierzy Wielkiej 

zgodnie z listą dzieci uczęszczających do tych placówek. Przedszkole „Sylabka” zwiększenie dotacji o 102 000,00 zł 

i przedszkole „Motylek” o 118 000,00 zł. 

Dział Pomoc Społeczna – Korekty planu w MGOPS  rozdział 85219, 85230 celem zabezpieczenia środków  

na bieżące niezbędne wydatki. Pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej - wprowadzenie planu 190 973,30 

zł dla wydatków ze środków UNICEF w ramach finansowania wparcia osób z terenu Ukrainy przebywającym  

w Kazimierzy Wielkiej do końca 2024 roku. Są to środki na wydatki bieżące: usługi opiekuńcze, kuchenne,  

na pomoc psychologiczną, na dodatkowe zajęcia w postaci korepetycji, zajęcia sportowe itp.  Wprowadzenie 

środków na Asystenta rodziny, środki na rodziny zastępcze 5 750,00 zł, środki na placówki opiekuńczo-

wychowawcze 30 800,00 zł, środki na koszty żłobka  29 200,00 zł.  

Dział  Gospodarka komunalna – zwiększenie z dochodów własnych środków na zakup usług w ramach gospodarki 

odpadami o 100 000,00 zł (odrębna uchwała Rady Miejskiej w tym zakresie w związku ze zwiększonymi w 2024 

roku kosztami systemu gospodarki odpadami),  rozdział 90095 środki na studium wykonalności dla Punktu 

selektywnej zbiórki odpadów – 14 760,00 zł, zmniejszenie dotacji celowej – 5 236,00 zł w zakresie ochrony 

powietrza atmosferycznego. 

Dział Kultura i ochrona dziedzictwa – korekta wydatki bieżące - fundusz sołecki Łyczaków – 12 759,70 zł i korekta - 

23 280,58 zł fundusz sołecki Zięblice. Obiekty sportowe – „Budowa stadionu miejskiego w Kazimierzy Wielkiej” 

częściowe zmniejszenie planu i przesunięcie go do realizacji na 2025 rok - 2 750 000,00 zł (środki Polski Ład)  

i korekta wkład własny.  

Radny Piotr Klimczyk: wyraził zadowolenie z obecności w planowanych inwestycjach ulicy Sienkiewicza. 

Zauważył, ze przy tej pozycji widnieje kwota 85 tys. Zważywszy, że inwestycjie o podobnym zakresie i 

rozmiarze kosztują dużo więcej, zapytał, czy jest to kwota przeznaczona na całe zadanie, czy tylko na 

pewnien jego etap? 

Burmistrz MiG – zamieszczona kwota jest przeznaczona na projekt. Całość inwestycji to około 4 mln. 

Burmistrz przypomniał, że ul. Sienkiewicza była robiona w 1994 roku. 

Radny Piotr Klimczyk: nawiązując do pozycji w budżecie pod nazwą „cyberbezpieczny samorząd” – zapytał 

z czym to jest związane. 

Skarbnik MiG: dotyczy to zakupu oprogramowania, serwerów itp. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Kazimierza Wielka na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, ze uchwała Nr IX/60/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Kazimierza Wielka na 2024 rok została przyjęta jednogłośnie w treści stanowiącej załącznik do protokołu. 

 

9. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kazimierza Wielka na lata  2024-

2039. 

Skarbnik Miasta i Gminy – Agnieszka Gaik: w związku z podjętymi zmianami w uchwale budżetowej na 

2024 rok, konieczne jest wprowadzenie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kazimierza 

Wielka na lata 2024-2039.  Zmiany, o których mowa dotyczą Załącznika Nr 1 (WPF), gdzie  dokonano 

urealnienia wartości planu dochodów i wydatków zgodnie z treścią zmienionej uchwały budżetowej na 

2024 rok. Zmiany dochodów bieżących o 2 522 589,99 zł i majątkowych o – 2 777 250,00 zł., zmiany 

wydatków bieżących o 2 711 096,87 zł i majątkowych o – 2 965 756,88 zł., deficyt nie uległ zmianie  

i pozostaje na tym samym poziomie.  

W WPF dokonano zmiany w zakresie wykazywania zobowiązań związku międzygminnego do którego 

przynależy gmina Kazimierza Wielka w 2024 roku kwota 0,00 zł. Spłata pożyczki zgodnie z pismem 

nr.ZM.DFK.3041.25.2024 Związku Międzygminnego „Nidzica” w Kazimierzy Wielkiej. 

Ponadto w Załączniku Nr 2 „Przedsięwzięcia” zmiany dotyczyły następujących pozycji: 

Przedsięwzięcia bieżące: „Wsparcie działań na rzecz osób z terenu Ukrainy przebywających w Kazimierzy 

Wielkiej” – środki UNICEF w 2024 roku – 190 973,70 zł i w 2025 roku – 381 767,40 zł, 

Przedsięwzięcia majątkowe: „Budowa budynku w sołectwie Łyczaków” w 2024 roku -21 890,70 zł, 

„Przebudowa stadionu miejskiego w Kazimierzy Wielkiej” w 2024 roku 2 270 000,00 zł i 2025 roku 

2 800 000,00 zł.  

Burmistrz MiG: nawiązał do tematu, który – jak podejrzewa – zapewne powróci: umowa z UNICEF 

obowiązuje do końca czerwca. Rodzi się pytanie, co stanie się z dziećmi z Ukrainy przebywającymi obecnie 

w budynku po gimnazjum w Kazimierzy Wielkiej. Trwają plany i przymiarki. Termin do końca czerwca 

UNICEF sam zaproponował. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kazimierza Wielka na lata  2024-

2039. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Wioletta Wójcik, Marek Zwolański 

BRAK GŁOSU (1) 

Janusz Wątek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, ze uchwała Nr IX/61/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kazimierza Wielka na lata  2024-2039 została przyjęta w treści, która stanowi załącznik 

do protokołu. 

10. Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2025 rok. 

Burmistrz Miasta i Gminy – Adam Bodzioch: jak co roku o tej porze jesteśmy zobowiązani, by Rada Miejska 

ustaliła podatki na kolejny rok. Zbiór uchwał podatkowych nazywamy uchwałami okołobudżetowymi. Aby 

przygotować i uchwalić budżet, konieczna jest kalkulacja w oparciu o dochody gminy. Budżet gminy nie 

tylko funkcjonuje na dotacjach, subwencjach ale także na zadaniach własnych z dochodach własnych. 

Wydatki związane z zadaniami własnymi rosną. Rosną także wydatki osobowe. Aby skonstruować projekt 

budżetu należy także uwzględnić potrzeby jednostek organizacyjnych. Wydatki rosną, wzrasta także 

standard życia mieszkańców. Jesteśmy zobowiązani do dbania o finanse gminy ale także o potrzeby 

mieszkańców, tzn. oświetlenie itp. Wkrótce pojawi się na ulicach nowy sprzęt, który ochroni nas przed 

zimą. 

Jeśli nie ustalonoby wysokości podatków w gminie, to stawki zostałyby narzucone maksymalne, takie jak  

w komunikacie. Oczywiście żaden samorząd nie chciałby wpaść w taką pułapkę. Aby skonstruować budżet 

przyjęto kwotę podwyżki podatków około 7%. Uwzględniając wnioski radnych zaproponowano ostatecznie 

kwotę około 5%. Taki wzrost stawek podatku został pozytywnie zaopiniowany na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej w dniu  19 listopada 2024 roku.  

Skarbnik Miasta i Gminy – Agnieszka Gaik: w dniu 19 listopada 2024 roku odbyło się posiedzenie 

Wspólnych Komisji Rady Miejskiej  w zakresie opiniowania projektów uchwał okołobudżetowych. Stawki  

z tych uchwał będą miały fundamentalne znaczenie do wyliczenia dochodów budżetowych gminy na 2025 

rok. Zmuszeni jesteśmy pilnować, by dochody bieżące, własne zabezpieczały środki na wydatki bieżące. 

Wydatki bieżące, to wszystkie wydatki, które nie są związane z inwestycjami. Ograniczenia ustawowe 

mówią, że dochody bieżące muszą pokrywać wydatki bieżące. Stąd też przedstawiając warianty zmian 

dochodów podatkowych na 2025 rok sugerowano się wskaźnikami Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

W symulacji budżetu założono więcej dochodów ale po dyskusji z radnymi zaproponowano niższą stawkę, 

niż ta ujęta w projekcie budżetu. W uchwale widnieje kwota 77 złotych. Maksymalna stawka podatku 

według komunikatu Prezesa GUS wynosi 86,34 za 1 dt. Ta stawka ma zastosowanie jako maksymalna do 

roku 2025. Gdyby radni nie doszli do porozumienia i nie ustalili wspólnego stanowiska, to na 2025 rok 

narzucono by odgórnie maksymalną stawkę, tj. 86,34 zł. za 1 dt. Po dyskusji obniżono jednak tą stawkę do 
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kwoty 77 zł. za 1 dt. (w roku 2024 obowiązuje stawka 73 zł. za 1 kwintal). Byłby to wzrost o 4 zł. za 1 

kwintal. W skali 1 roku budżetowego byłby to wzrost o 10 zł. do 1 ha. przeliczeniowego w skali całego roku 

budżetowego. Jest to wzrost około 5% Przy tym założeniu wzrost, jeśli chodzi o wpłaty, byłby 168 tys. zł.  

W ten sposób Pani Skarbnik przedstawiła stanowisko posiedzenia Wspólnych Komisji.  

Radny Stanisław Nowak: na Wspólnych Komisjach przedstawiono propozycję 77 zł. Radny Nowak 

zaproponował stawkę 73 zł. Nie było jednak konsensusu, nie było propozycji spotkania się „po środku”. 

Obecnie spadły wszystkie ceny. Rok był nieurodzajny. Gdzie rolnik ma szukać pieniędzy. Zwrócił się  

do przewodniczącego komisji Rolnictwa – zacznijmy rozmawiać, negocjować cenę. Doprowadźmy  

do kompromisu. Radni chcą brać odpowiedzialności. Zarzucił brak negocjacji i chęci do rozmowy. 

Burmistrz MiG – Adam Bodzioch: nie tak dawno klub PiS otrzymał propozycję współpracy. Stało się to na 

początku kadencji. Była propozycja objęcia funkcji wiceprzewodniczącego Rady, propozycja wzięcia 

odpowiedzialności. Odrzucono wówczas wyciągniętą rękę. Zaapelował o odpowiedzialność za gminę. 

Utrzymanie dróg, oświetlenia, szkół, transport dzieci i wiele innych – to kosztuje. Przypomniał,  

że likwidacja szkół okazała się trudną lecz konieczną decyzją.  

Radny Stanisław Nowak: po likwidacji szkół nadal jest za mało pieniędzy na oświatę. Jeśli chodzi  

o propozycję współpracy, to powinni ją składać radni a nie Burmistrz. 

Burmistrz MiG: to był głos wspólny. Kategorycznie oświadczył, że nie ma intencji w tej kadencji 

likwidowania  szkół. Ponadto uznał, że mała ilość dzieci w szkołach, to krzywda dla dzieci. Od lat oświata 

była niedofinansowana.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Wacław Piwudzki, Jacek 

Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, Marek Zwolański 

PRZECIW (3) 

Iwona Latos, Stanisław Nawrot, Stanisław Nowak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Nocoń 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/62/2024 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 

żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2025 rok została podjęta. Treść uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 
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11. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Skarbnik Miasta i Gminy – Agnieszka Gaik: propozycja wzrostu podatku, którą rozważano i zaopiniowano na 

posiedzeniu Wspólnych Komisji w dniu 19 listopada 2024 roku, to wzrost około 50% aby zachować 

proporcje pomiędzy podatnikami płacącymi podatek rolny i podatek od nieruchomości. Pani Skarbnik 

przypomniała, jaka stawka obowiązuje w 2024 roku i odczytała treść uchwały na 2025 rok.  

Radny Marcin Michalec: czy wszystkie stawki są na poziomie 5% 

Skarbnik MiG – Agnieszka Gaik: wzrost wszystkich stawek to około 5% 

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Wacław Piwudzki, Jacek 

Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, Marek Zwolański 

PRZECIW (3) 

Iwona Latos, Stanisław Nawrot, Stanisław Nowak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Nocoń 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

 Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/63/2024 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości została podjęta. Treść uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

12. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Radny Marcin Michalec: ponowił pytanie czy wszystkie stawki są na poziomie 5% Jeśli tak, to poprosił o 

ogólne zreferowanie uchwały. 

 Skarbnik Miasta i Gminy – Agnieszka Gaik: w projekcie tej uchwały, która również była omawiana na 

posiedzeniu Wspólnych Komisji w dniu 19 listopada 2024 roku, propozycje SA na poziomie około 5% 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Andrzej Nocoń, Wacław 

Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, Marek Zwolański 

PRZECIW (3) 

Iwona Latos, Stanisław Nawrot, Stanisław Nowak 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/64/2024 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych została podjęta. Treść uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia pomiędzy Gminą 

Czarnocin a Gminą Kazimierza Wielka w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Zastępca Naczelnik Wydziału ASO – Justyna Bogal: przedstawiła projekt uchwały wskazując, że został on 

pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Wspólnych Komisji w dniu 19 listopada 2024 roku. Przedmiotem 

uchwały jest wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie organizacji 

publicznego transportu zbiorowego pomiędzy Gminą Czarnocin a Gminą Kazimierza Wielka. W uchwale 

określa się linie komunikacyjne, na których planowane jest wykonanie przewozów o charakterze 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Czarnocin i Gminy  Kazimierza Wielka: Linia nr 1: Czarnocin - 

Kazimierza Wielka – Czarnocin; Linia nr 2: Kazimierza Wielka – Soboszów - Kazimierza Wielka. 

Burmistrz MiG – Adam Bodzioch: inicjatorką takiego rozwiązania jest pani wójt Czarnocina. Pani Wójt 

stwierdziła, że mieszkańcy Czarnocina mają problem z dostaniem się do Kazimierzy Wielkiej.  

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia pomiędzy Gminą 

Czarnocin a Gminą Kazimierza Wielka w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/65/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

międzygminnego porozumienia pomiędzy Gminą Czarnocin a Gminą Kazimierza Wielka w zakresie 
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organizacji publicznego transportu zbiorowego została podjęta w treści stanowiącej załącznik do 

protokołu. 

14. Uchwała w sprawie dokonania wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty. 

Naczelnik GKOŚ – Zbigniew Kołton: przedstawiona uchwała została pozytywnie zaopiniowana 
na posiedzeniu Wspólnych Komisji w dniu 19 listopada 2024 roku. Dokonano obliczenia aby 
nadmiernie nie obciążyć mieszkańców podwyżkami i jednocześnie stworzyć bezpieczeństwo 
finansowe, by system odbioru odpadów mógł się sam finansować, założono w uchwale wzrost 
ceny odbioru odpadów o 5 zł. Oznacza to, że miesięczne obciążenie od jednej osoby odbiór 
odpadów wyniesie w 2025 roku 27 zł. Jeżeli zadeklarowano kompostowanie odpadów, to kwota 
ta wyniesie o 2 zł. mniej, czyli 25 zł. Ponadto ustalono stawkę opłaty za pojemnik lub worek  
o określonej pojemności, przeznaczony do zbierania odpadów komunalnych na terenie nieruchomości  
w sposób selektywny w wysokości: 30,00 zł - o pojemności 120l, 60,00 zł - o pojemności 240l, 270,00 zł  
– o  pojemności 1100l. Ustalono także stawkę opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, za miesiąc lub miesiące, w których nie dopełniono obowiązku selektywnego zbierania 
odpadów komunalnych, za pojemnik lub worek o określonej pojemności, przeznaczony do zbierania 
odpadów komunalnych na terenie nieruchomości, w wysokości odpowiadającej dwukrotności stawki 
opłaty ustalonej w ust. 1, w wysokości: 60,00 zł - o pojemności 120l, 120,00 zł - o pojemności 240l, 540,00 
zł - o pojemności 1100l. 3 lata temu podjęto uchwałę, w której przyjęto najmniejszą podwyżkę odpadów. 
Okazał się, ze pewnych spraw nie sposób przewidzieć, np. takich jak ilość zebranych odpadów,  
w szczególności ilość zebranych odpadów zmieszanych, które są bardzo drogie, i które obciążają budżet 
systemu dosyć poważnie. Nie sposób przewidzieć decyzji zapadających w Rzędowie, czyli w punkcie 
odbioru odpadów, gdzie od 1 sierpnia 2024 roku podniesiono kwotę odbioru odpadów o 81 zł. Proponuje 
się stawkę 5 zł. za gospodarowanie odpadami po to, żeby zbytnio nie obciążać portfeli mieszkańców  
i jednocześnie, by mieć minimalną pewność, że system się samosfinansuje.  

Naczelnik wskazał, ze największym problemem jest zła segregacja odpadów. W przypadku domków 
jednorodzinnych zła segregacja jest łatwa do zweryfikowania. Trudniej jest w przypadku osiedli. 
Rozwiązaniem jest drastyczna kontrola. W uchwale jest także mowa o karze za zła segregację. Od nowego 
roku Burmistrz będzie wydawał decyzję o podwójnej zapłacie. Dla mieszkańców domków jednorodzinnych 
będzie to decyzja imienna. W przypadku osiedli zastosowana będzie odpowiedzialność zbiorowa.  
 

Radny Stanisław Nowak: podwyżka 5 zł. jest jego zdaniem za duża. Sam proponował 3 zł. lecz go nie 

poparto. Budowano altany, które miały być gwarantem właściwej selekcji (zabezpieczone, zamykane i 

chronione przed podrzucaniem odpadów ze wsi).  Okazuje się jednak, że tam nie ma segregacji. Może się 

okazać, że wszyscy będziemy płacić karę. Przypomniał, że w mieście śmieci są odbierane dwa razy w ciągu 

miesiąca. Może się okazać, że mieszkańcy wsi będą płacić za mieszkańców miasta. Zadeklarował, ze nie 

zagłosuje za 5-złotową podwyżką. Wyraził ubolewanie, ze na obradach Wspólnych Komisji nie 

zaakceptowano jego propozycji wzrostu o 3 zł.  

Radny Marcin Michalec: co do ceny – proponował wzrost o 4 zł., jednak  jakość tych usług jest bardzo 

dobra, a jeżeli koszty drożeją, to trzeba brać odpowiedzialność. Mieszkańcy wsi nie rozuumieją dlaczego 

płacą tyle samo co w mieście, a śmieci są odbierane na wsiach jeden raz a w mieście dwa razy. Czy nie 

można zmienić tego stanu rzeczy? 
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Naczelnik GKOŚ: wszystko jest możliwe ale wszystko kosztuje. Na miesiące letnie założono wywóz 

podwójny, bo jest najwyższa temperatura. Proponowana kwota podwyżki jest następstwem wielu 

obliczeń. Najważniejsze, by złą segregacją nie wzmacniać kosztów. 

Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej: zwrócił się do radnych, by nie dzielić społeczeństwa. Altany były 

budowane, by poprawić estetykę oraz z tego względu, że podrzucano odpady. Spółdzielnia robi wiele, by 

wzmocnić segregację. Wydano ponad 200 tys. zł. na utwardzenie placu i budowę altan. Ta kwota jest 

wyższa od wydatkowanej przez Gminę na segregację śmieci. Skutek jest niedostateczny lecz z pewnością 

nie jest gorzej. Są sytuacje sporadyczne ale z przypadków incydentalnych nie można czynić reguły.  

Radny Stanisław Nowak: ludzie na wsi także obserwują wyrzucanie śmieci np., do lasu. 

Radny Piotr Klimczyk: nie ma sensu dzielić społeczeństwa. Należy wpłynąć na te osoby, które nie segregują, 

by zmieniły postępowanie, bo wzrosną koszty. Przyznał, że altany poprawiły estetykę lecz także 

wprowadziły anonimowość. 

Burmistrz MiG: podziękował wszystkim, którzy zabrali głos. Zgodził się właściwie z każdym przedmówcą, bo 

buntują się wszyscy, którzy segregują za tych, którzy nie segregują. Poparł wniosek radnego M. Michalca, 

by w okresie maj, czerwiec, lipiec, sierpień, wrzesień wzmóc częstotliwość odbioru odpadów na wsiach do 

dwóch. W maju jest okres komunijny i czas po zimie.  

Zastępca Burmistrza MiG:  wciąż brakuje segregacji. Wyjaśnił, że mieszkańcy bloków płacą za odpady o 2 zł. 

więcej, ponieważ nie mają możliwości kompostowania. Zasugerował, że może warto na blokach wstawić 

pojemniki BIO. Może byłby to pomysł na podniesienie segregacji. 

Pani Sołtys Gorzkowa: dużo śmieci jest w kwietniu, więc można zwiększyć częstotliwość odbioru odpadów 

na wsiach  na kwiecień, maj. 

 Zastępca Burmistrza MiG:  ten temat należy przedyskutować. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie dokonania wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 
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Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/66/2024 w sprawie dokonania wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty została podjęta 

 w treści stanowiącej załącznik do protokołu 

15. Uchwala w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 

 Naczelnik Wydziału GKOŚ – Zbigniew Kołton: w ślad za poprzednią uchwałą zachodzi konieczność podjęcia 

uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji. W nowej deklaracji będzie wskazana nowa kwota.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwala w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, Andrzej 

Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, Marek 

Zwolański 

BRAK GŁOSU (1) 

Rafał Gabryś 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/67/2024 w sprawie określenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 

została podjęta w treści stanowiącej załącznik do protokołu 

16. Uchwała w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od 

domku letniskowego na nieruchomości albo innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe. 

Naczelnik Wydziału GKOŚ – Zbigniew Kołton: uchwala się ryczałtową stawkę opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w wysokości 260,00 zł, za rok, od domku letniskowego na nieruchomości, albo od 

innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od 

domku letniskowego na nieruchomości albo innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/68/2024 w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe została podjęta w treści stanowiącej 

załącznik do protokołu 

17. Uchwała w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Naczelnik Wydziału GKOŚ – Zbigniew Kołton: w uchwale postanawia się o pokryciu części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, wynikających z różnicy powstałej pomiędzy dochodami  

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, a kosztami funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. Z uwagi na fakt wzrostu masy odbioru odpadów komunalnych 

na przestrzeni ostatnich lat oraz nowy cennik za przyjęcie i zagospodarowanie odpadów w ZGOK Sp. z o.o. 

w Rzędowie, który obowiązuje od  dnia 1.08.2024 r. dochody uzyskiwane z tytułu opłaty są nie 

wystarczające na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi.  

System zasady gospodarowania odpadami komunalnymi powinien się bilansować, a „organ stanowiący 

uprawniony jest do podjęcia decyzji w sprawie dopłat do systemu wyłącznie w sytuacji wystąpienia 

przesłanek ustawowych”. Wzrosły opłaty za gospodarowanie odpadami w Rzędowie o 81 zł. od każdej 

tony. Nie można było tego przewidzieć. Nastąpił wzrost strumienia odpadów.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

 Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/69/2024 w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi została podjęta w treści stanowiącej załącznik do protokołu 

 

 

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na czas oznaczony. 

Naczelnik Wydziału GKOŚ – Zbigniew Kołton: przedmiotem uchwały jest wyrażenie zgody na 
zawarcie kolejnej umowy najmu na okres 3 lat, dotychczasowemu najemcy, na lokal użytkowy położony  
w budynku stanowiącym własność Gminy Kazimierza Wielka na nieruchomości Nr 2524 przy ul. 
Budzyńskiej 2 w Kazimierza Wielkiej, o powierzchni użytkowej – 49,69 m2, z przeznaczeniem na lokal 
biurowy. 

 
Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na czas oznaczony. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/70/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu na czas oznaczony została podjęta. Treść uchwały stanowi załącznik do protokołu 

19. Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Kazimierza 

Wielka położonej w obrębie Kazimierza Wielka oraz zwolnienia z obowiązków sprzedaży nieruchomości  

w drodze przetargu. 

Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Rolnictwa – Maria Szot: przedmiotem uchwały jest wyrażenie zgody na 

zbycie nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym 395/21 będącej własnością 

Gminy Kazimierza Wielka położonej w obrębie Kazimierza Wielka. Wskazana działka położona jest na 
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obszarze oznaczonym symbolem U.22 – teren zabudowy usługowej. Ponadto działka leży w granicy strefy 

ochrony uzdrowiskowej B, granicy obszaru i terenu górniczego oraz w strefie ochrony zabytków 

archeologicznych. Działka leży w potencjalnej przestrzeni publicznej. Dotychczasowy dzierżawca użytkuje 

powyższą nieruchomość gruntową na podstawie umów dzierżaw od 2013 roku, natomiast ostatnia z nich 

została zawarta na okres 10 lat tj. od dnia 01.03.2018 roku do 29.02.2028 roku. Budynek znajdujący się na 

działce numer 395/21 w Kazimierzy Wielkiej stanowi własność dzierżawcy. W dniu 17.03.2023 roku 

dzierżawca działki będącej przedmiotem uchwały wystąpił do Burmistrza Miasta i Gminy w Kazimierzy 

Wielkiej z wnioskiem o wyrażenie zgody na zakup tej nieruchomości.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Kazimierza 

Wielka położonej w obrębie Kazimierza Wielka oraz zwolnienia z obowiązków sprzedaży Nieruchomości 

 w drodze przetargu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/71/2024 w sprawie sprzedaży nieruchomości 

zabudowanej stanowiącej własność Gminy Kazimierza Wielka położonej w obrębie Kazimierza Wielka oraz 

zwolnienia z obowiązków sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu została podjęta w treści 

stanowiącej załącznik do protokołu. 

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na czas oznaczony do  5 lat (dot. 

gruntów rolnych z dz. Nr 1283). 

Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Rolnictwa – Maria Szot: przedmiotem uchwały jest wyrażenie zgody na 

zawarcie umowy gruntu rolnego o powierzchni 0,0600 ha z działki oznaczonej numerem ewidencyjnym 

1283 położonej w obrębie Kazimierza Wielka, stanowiącej własność Gminy Kazimierza Wielka na 

podstawie Decyzji Wojewody Świętokrzyskiego. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na czas oznaczony do  5 lat (dot. 

gruntów rolnych z dz. Nr 1283). 

Wyniki głosowania 
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/72/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy na czas oznaczony do  5 lat (dot. gruntów rolnych z dz. Nr 1283) została przyjęta 

jednogłośnie w treści, która stanowi załącznik do protokołu.  

21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas oznaczony do 5 lat 

(dot. garaży blaszanych Nr 69 i Nr 4). 

Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Rolnictwa – Maria Szot:  uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżaw gruntów o powierzchni po 20 m² każdy, z działki o numerze ewidencyjnym 8 

położonej w obrębie Kazimierza Wielka przy ulicy Przemysłowej, stanowiącej własność gminy Kazimierza 

Wielka. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas oznaczony do 5 lat 

(dot. garaży blaszanych Nr 69 i Nr 4). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/73/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy na czas oznaczony do 5 lat (dot. garaży blaszanych Nr 69 i Nr 4) została podjęta 

jednogłośnie w treści stanowiącej załącznik do protokołu. 

22. Uchwała w sprawie intencyjnego poparcia sprzeciwu wobec inwestycji polegającej na budowie zakładu 

recyklingu odpadów z tworzyw sztucznych przez Przedsiębiorstwo Ceramiki Budowlanej w Odonowie Sp.  

z o.o. w likwidacji. 
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Radny Piotr Klimczyk: zaznaczył, że uchwała intencyjna nie jest aktem prawa miejscowego lecz formą 

poparcia Rady Miejskiej.  Następnie przedstawił genezę powstania uchwały: W dniu 3 lipca 2024r do Rady 

Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej wpłynął sprzeciw Stowarzyszenia  na rzecz ochrony środowiska Gminy 

Kazimierza Wielka z/s w Odonowie, wobec inwestycji polegającej na budowie zakładu recyklingu odpadów 

z tworzyw sztucznych przez Przedsiębiorstwo Ceramiki Budowlanej w Odonowie Sp. z o.o. w likwidacji. Na 

Sesji Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej w dniu 31.07.2024 roku został zainicjowany proces 

uchwałodawczy mający na celu poparcie sprzeciwu poprzez zgłoszenie wniosku przez jednego  

z radnych.  Pismo przedłożone Radzie Miejskiej przez Stowarzyszenie zawiera trafne spostrzeżenia  

i obawy, że powstanie inwestycji niesie za sobą zagrożenia w postaci zanieczyszczenia wód gruntowych, 

znacznego wzrostu poziomu hałasu, niszczenia nowo powstałych dróg  oraz  degradację istniejącego od lat 

ekosystemu. Ponadto inwestycja będzie z pewnością generować duże zużycie wody, co w świetle już 

istniejących deficytów, będzie stwarzać poważne zagrożenie dla środowiska naturalnego. Nie bez 

znaczenia pozostaje również duże prawdopodobieństwo  zanieczyszczenie przyległych pól uprawnych oraz 

znajdującego się terenu rekreacyjnego dla okolicznych mieszkańców, jak również  pogorszenie wizerunku 

okolicy i spadku wartości działek na skutek sąsiedztwa z odpadami, hałasem i zapyleniem.  Zaznaczył 

również, że Miasto Kazimierza Wielka decyzją ministra zdrowia otrzymało status obszaru ochrony 

uzdrowiskowej i otrzymało pozwolenie  na prowadzenie lecznictwa uzdrowiskowego na terenie miasta.  

W tej decyzji minister zdrowia określił kierunki leczenia uzdrowiskowego. Są tam m.in. choroby 

reumatologiczne czy związane z sercem a powstanie inwestycji o jakiej mowa w proteście stoi w całkowitej 

sprzeczności z tymi założeniami.  Mając na uwadze powyższe, uwzględniając dobro całej wspólnoty 

kazimierskiej a zarazem uznając prawo mieszkańców do wyrażania swojego zdania i uczestnictwa  

w procesie decyzyjnym dotyczącym ich najbliższego otoczenia, Rada Miejska w Kazimierzy Wielkiej  wyraża 

swoje stanowcze poparcie dla protestu mieszkańców przeciwko  inwestycji polegającej na budowie 

zakładu recyklingu odpadów z tworzyw sztucznych. Problem ten został szeroko omówiony na posiedzeniu 

Wspólnych Komisji w dniu 19 listopada 2024 roku i został pozytywnie zaopiniowany. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie intencyjnego poparcia sprzeciwu wobec inwestycji polegającej na budowie zakładu 

recyklingu odpadów z tworzyw sztucznych przez Przedsiębiorstwo Ceramiki Budowlanej w Odonowie  

Sp. z o.o. w likwidacji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 
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Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/74/2024 w sprawie intencyjnego poparcia 

sprzeciwu wobec inwestycji polegającej na budowie zakładu recyklingu odpadów z tworzyw sztucznych 

przez Przedsiębiorstwo Ceramiki Budowlanej w Odonowie Sp. z o.o. w likwidacji została jednogłośnie 

przyjęta. Treść uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

23. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej prowadzonego przez Burmistrza Miasta i Gminy   

w Kazimierzy Wielkiej postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 

przedsięwzięcia polegającego na produkcji regranulatu w wyniku przetwarzania odpadów innych niż 

niebezpieczne (odpadów z tworzyw sztucznych) w miejscowości Odonów (skarga przesłana do Rady 

Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej – według właściwości – przez Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska). 

 Radny Piotr Klimczyk: Pismem z dnia 8 października 2024 roku skarżący, działający w imieniu firmy 

B&K Fusion Sp. z o.o., złożył do Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska skargę przeciwko Urzędowi 

Gminy Kazimierza Wielka oraz pracownikom tego organu w przedmiocie prowadzonego postępowania  

w sprawie wydania decyzji o śrdowiskowych uwarunkowaniach dla planowanego przedsięwzięcia 

polegającego na produkcji regranulatu w wyniku przetwarzania odpadów innych niż niebezpieczne  

w miejscowości Odonów gm. Kazimierza Wielka. Skarżący wniósł przedmiotową skargę w związku  

z toczącym się postępowaniem w Urzędzie Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej, w sprawie wydania 

decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla planowanego przedsięwzięcia pn.: „Produkcja regranulatu 

w wyniku przetwarzania odpadów innych niż niebezpieczne (odpadów z tworzyw sztucznych)  

w miejscowości Odonów, gmina Kazimierza Wielka”. 

Skarżący podnosi w skardze, iż Urząd prowadzi postępowanie w sposób niekompetentny, nienależyty, 

przewlekły oraz na granicy przepisów prawa, działając na szkodę Firmy oraz blokując rozpoczęcie 

działalności gospodarczej na ternie gminy. 

Wnioskodawca w dniu 5 sierpnia 2022 roku (piątek) złożył do tutejszego Urzędu wniosek o wydanie 

decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach za pośrednictwem Pełnomocnika dla planowanego 

przedsięwzięcia pn. „Produkcja regranulatu w wyniku przetwarzania odpadów innych niż niebezpieczne 

(odpadów z tworzyw sztucznych) w miejscowości Odonów, gmina Kazimierza Wielka”. Wobec 

konieczności przeprowadzenia szczegółowego postępowania wyjaśniającego mającego na celu 

ustalenie stanu faktycznego i prawnego objętego skargą, zwrócono się do Wydziału Infrastruktury  

i Inwestycji Urzędu Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej o nadesłanie pisma merytorycznie 

ustosunkowującego się do skargi. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, na posiedzeniu w dniu 5 listopada 

2024 roku, zapoznała się ze skargą oraz pozostałymi dokumentami związanymi z jej treścią. 

Po zapoznaniu się z treścią skargi oraz wyjaśnieniami złożonymi na piśmie przez Burmistrza Miasta  

i Gminy w Kazimierzy Wielkiej, komisja ustaliła, iż przedstawione w skardze zarzuty są niezasadne wobec 

przedstawionych faktów i złożonych wyjaśnień. Skarga została uznana za niezasadną. Radny 

podziękował radcy prawnej Magdalenie Gajdzie-Okopień. 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej prowadzonego przez Burmistrza Miasta i Gminy   

w Kazimierzy Wielkiej postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 
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przedsięwzięcia polegającego na produkcji regranulatu w wyniku przetwarzania odpadów innych niż 

niebezpieczne (odpadów z tworzyw sztucznych) w miejscowości Odonów (skarga przesłana do Rady 

Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej – według właściwości – przez Generalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/75/2024 w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej 

prowadzonego przez Burmistrza Miasta i Gminy  w Kazimierzy Wielkiej postępowania w sprawie wydania 

decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na produkcji regranulatu  

w wyniku przetwarzania odpadów innych niż niebezpieczne (odpadów z tworzyw sztucznych)  

w miejscowości Odonów (skarga przesłana do Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej – według właściwości – 

przez Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska). 

 

24. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej prowadzonego przez Burmistrza Miasta i Gminy   

w Kazimierzy Wielkiej postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 

przedsięwzięcia polegającego na produkcji regranulatu w wyniku przetwarzania odpadów innych niż 

niebezpieczne (odpadów z tworzyw sztucznych) w miejscowości Odonów (skarga złożona do Ministra 

Klimatu i Środowiska, przesłana do Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej – według właściwości – przez 

Wojewodę Świętokrzyskiego). 

Radny Piotr Klimczyk: pismem z dnia 8 października 2024 roku Pan Bartłomiej Klimczyk, działający  

w imieniu firmy B&K Fusion Sp. z o.o., złożył do Ministra Klimatu i Środowiska skargę przeciwko 

Urzędowi Gminy Kazimierza Wielka oraz pracownikom tego organu w przedmiocie prowadzonego 

postępowania w sprawie wydania decyzji o śrdowiskowych uwarunkowaniach dla planowanego 

przedsięwzięcia polegającego na produkcji regranulatu w wyniku przetwarzania odpadów innych niż 

niebezpieczne w miejscowości Odonów gm. Kazimierza Wielka. 

Minister Klimatu i Środowiska w dniu 16 października 2024 roku przekazał korespondencję do Wojewody 

Świętokrzyskiego, który w dniu 23 października 2024 roku przekazał skargę organowi właściwemu do 

rozpatrzenia skargi, tj. Radzie Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej. Treść skargi jest bliźniacza ze skargą 

omawianą w poprzednim punkcie, zawiera identyczne zarzuty a ich autorem jest ten sam skarżący. 

Decyzja komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która zapadła na posiedzeniu w dniu 5 listopada 2024 roku, jest 
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taka, by uznać skargę za bezzasadną albowiem przedstawione w niej zarzuty są obalone przez 

przedstawione fakty i złożone wyjaśnienia. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej prowadzonego przez Burmistrza Miasta i Gminy   

w Kazimierzy Wielkiej postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 

przedsięwzięcia polegającego na produkcji regranulatu w wyniku przetwarzania odpadów innych niż 

niebezpieczne (odpadów z tworzyw sztucznych) w miejscowości Odonów (skarga złożona do Ministra 

Klimatu i Środowiska, przesłana do Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej – według właściwości – przez 

Wojewodę Świętokrzyskiego) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Kasiak 

 Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr IX/76/2024 w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej 

prowadzonego przez Burmistrza Miasta i Gminy  w Kazimierzy Wielkiej postępowania w sprawie wydania 

decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na produkcji regranulatu  

w wyniku przetwarzania odpadów innych niż niebezpieczne (odpadów z tworzyw sztucznych)  

w miejscowości Odonów (skarga złożona do Ministra Klimatu i Środowiska, przesłana do Rady Miejskiej  

w Kazimierzy Wielkiej – według właściwości – przez Wojewodę Świętokrzyskiego) została podjęta 

jednogłośnie w treści stanowiącej załącznik do protokołu. 

25. Sprawy różne, wolne wnioski. 

Skarbnik Miasta i Gminy – Agnieszka Gaik: poinformowała zebranych, że Regionalna Izba Obrachunkowa 

wszczęła postępowanie nadzorcze wobec jednej z uchwał Rady Miejskiej (dotyczącej Inkaso). RIO 

stwierdziło w części nieważność uchwały Nr VIII/53/2024 z dnia 24 października 2024 r. w §4 ust. 2. Zatem  

Sołtysi mogą otrzymywać wynagrodzenie wyłącznie za bieżące inkaso, nie za zaległe, jak wskazywał 

unieważniony zapis.  

Radny Jerzy Koziara: poprosił o niezwłoczne udrożnienie cieku wodnego w miejscowości Odonów. 

Istniejący ciek wodny grozi zalaniem. Zaznaczył, ze w tej sprawie interweniował wielokrotnie,  

a zwarzywszy na zakup sprzętu, oczekuje, że tym razem  prośba będzie załatwiona pozytywnie. 

Zastępca Burmistrza MiG: staramy się oczyścić ten rów ale nie jest to rów gminny. Załatwiamy to z Wodami 

Polskimi, do których wskazany rów należy. Wody Polskie muszą na piśmie wydać zezwolenie na 

oczyszczenie tego rowu. 
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Radny Jerzy Koziara: na jakim etapie jest wykonanie projektu w Odonowie. Czy już jest gotowy projekt? 

Zastępca Burmistrza MiG: projektowane są dwie świetlice w Paśmiechach i Odonowie. Zaczerpniemy 

informacji u projektanta i udzielimy odpowiedź po uzyskaniu odpowiedzi od projektanta. 

Burmistrz MiG: na zebraniu w Odonowie zaledwie trzy osoby głosowało za budową świetlicy. Są to 

publiczne pieniądze i trzeba się zastanowić nad zasadnością ich wydatkowania. Poddał wątpliwość, czy 

gminę stać na taką inwestycję. Mieszkańcy nie zdecydowali jednoznacznie zgody, woli na budowę 

świetlicy. Na ten moment gminy nie stać na wydanie 700-800 tys. złotych po to, by dwa lub trzy razy  

w roku odbyło się zebranie. Jeśli radni wskażą, gdzie znaleźć środki na budowę, to zostanie ona wykonana.  

Radny Jerzy Koziara: Na zebraniu w 2023 roku Pan Burmistrz wyraził zgodę. Gdzie mają się odbywać 

zebrania wiejskie, jeśli nadal nie będzie świetlicy?  

Burmistrz MiG: zadeklarowałem, że jeśli będą takie możliwości finansowe gminy, to świetlica powstanie. 

Zaznaczył, ze zawsze posługuje się dyplomatycznym językiem. Jeśli chodzi o zebrania wiejskie, to wielu 

mieszkańców nowego osiedla rozważa polepszenie placu zabaw poprzez wybudowanie altany. W okresie 

od kwietnia do października zebrania swobodnie mogą się tam odbywać. Na ten moment Gminy nie stać 

na wydanie 700-800 tys. na to, by budować obiekt, w którym zimą mogły się odbyć dwa zebrania, a nawet, 

żeby się w ogóle odbywały zebrania.  

Radny Jerzy Koziara: skoro fundusz był przeznaczony na projekt, to jeśli nie będzie świetlicy, to ten projekt 

będzie wyrzucony? 

Burmistrz MiG: środki zaplanowane w funduszu sołeckim będą wydatkowane zgodnie z planem sołectwa. 

Projekt jest zlecony i będzie wykonany ale podkreślił, ze w 2025 roku świetlica nie będzie wykonana. 

Ponowił prośbę o namysł nad strategicznym systemie gospodarczym. Zachęcił do zastanowienia się nad 

dywersyfikacją działalności gospodarczej. Należy myśleć o tym, by powstawały nowe podmioty 

gospodarcze.  

Radny Stanisław Nowak: od czasu powodzi czeka na wyczyszczenie rowu po powodzi. 

Burmistrz MiG: poparł wniosek radnego. Wzięcie w lising sprzętu do GKOŚ spowodowane było także 

koniecznością czyszczenia rowów. Zaległości w tym zakresie w 42 sołectwach są duże. Zamierzamy 

maksymalnie wykorzystać ten sprzęt. Rok 2025 będzie – zdaniem burmistrza – rokiem czyszczenia cieków 

wodnych. 

Radny Piotr Klimczyk: radni reprezentują mieszkańców. Radni kazimierscy nie są przeciwko 

przedsiębiorcom lecz nie chcą biznesu, który szkodzi Kazimierzy. Jest pomysł na zagospodarowanie terenu 

po Ceramice. Tą inicjatywę podjęli już włodarze Gminy. Poprosił o oświetlenie na przejściu dla pieszych na 

ul. Krakowskiej. Istniejące oświetlenie jest zbyt słabe. Należy dołożyć panel. Zapytał ponadto o kotwicę, 

która darzona jest dużym sentymentem przez mieszkańców. Mieszkańcy oczekują, że będzie ona 

wyeksponowana na wyremontowanym zalewie. 

Z-ca Burmistrza MiG: kotwica oczekuje na renowację. Została wypiaskowana i pomalowana. Kiedy będzie 

poprawiona infrastruktura, to będzie ona ustawiona przed tężnią na pamiątkę.  

Radny Piotr Klimczyk: co się dzieje z pomnikiem 1000-lecia Państwa Polskiego? 
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Z-ca Burmistrza MiG: była koncepcja, by ten pomnik wyremontować ale okazało się, że rdza całkowicie 

zniszczyła płytę. Należy zrobić rekonstrukcję tej płyty.  

Radny Piotr Klimczyk: na terenie Kazimierzy Wielkiej wzrasta wandalizm poprosił aby pozyskać pieniądze, 

by w newralgicznych miejscach zamontować monitoring.  

Radny Marcin Michalec: skoro Nidzica będzie składać wniosek na wodociągowanie południowej części 

gminy, to może warto byłoby pamiętać o zapomnianym Wymysłowie.  

Z-ca Burmistrza: jeszcze nie wiadomo, jakie będą warunki naboru.  

Radny Marcin Michalec: wiele osób pyta, czy w Kazimierzy Wielkiej – mieście powiatowym nie mógłby 

powstać punkt paszportowy? 

Burmistrz MiG: uznał, ze to jest słuszna uwaga, którą należy przemyśleć. 

Radny Stanisław Nawrot: zapytał o światłowód. Ta sieć nie jest dociągnięta do końca i niektórzy mieszkańcy 

Wojciechowa nie mogą się podłączyć. Mieszkańcy pytają, kiedy światłowód będzie dokończony? 

Burmistrz MiG: odbyło się już spotkanie z przedstawicielem firmy, która wykonuje światłowód.  

W rozmowie okazało się, że kim innym jest inwestor a kim innym jest operator. W UMiG od kontaktów  

z firmą jest inspektor Anna Kowalska, która udzieli informacji czy inwestycja jest zakończona, czy operator 

zwleka. 

Sołtys Odonowa: problem ze światłowodem jest także na nowym  osiedlu w Odonowie. 

Przedstawiciel Stowarzyszenia na Rzecz Ochrony Środowiska Gminy Kazimierza Wielka – Krzysztof Kwiecień: 

podziękował Wysokiej Radzie, a w szczególności radnemu Klimczykowi, za namysł nad proponowanymi 

inwestycjami w Odonowie. Podziękowania złożył w imieniu Stowarzyszenia i Mieszkańców, którzy złożyli 

podpisy w ramach protestu wobec planowanych przedsięwzięć. Poprosił Burmistrza o podobne 

stanowisko do tego, które wypracowała Rada Miejska. 

Sołtys Jakuszowic: świetlice budowane daleko od Kazimierzy nie mają racji bytu. Zwrócił uwagę, że na 

imprezach w KOK-u jest 80% pustych miejsc podczas organizowanych imprez.  

26. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca posiedzenia stwierdziła, że wyczerpano porządek obrad, wobec czego – dziękując 

wszystkim za przybycie i udział – zakończyła obrady IX sesji IX kadencji samorządu terytorialnego.  

Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej 

  

Przygotował: Katarzyna  Oracz 


